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Vážený pane řediteli, 

z pověření veřejného ochránce práv JUDr. Stanislava Křečka, který na mě přenesl některé 
oblasti své působnosti,1 mimo jiné i oblast dohledu nad místy, kde se mohou nacházet osoby 
omezené na svobodě, se na Vás obracím v souvislosti se systematickou návštěvou 
Psychiatrické kliniky Fakultní nemocnice Brno (dále jen „nemocnice“), která proběhla ve 
dnech 8. a 9. 1. 2019. Z návštěvy byla vypracována zpráva, kterou nemocnice obdržela 
v červnu 2019. Ve zprávě bylo formulováno 38 opatření, z nichž nemocnice naprostou 
většinu kvalitně realizovala, za což děkuji. 

V dopisu ze dne 10. 2. 2020 tehdejší ochránkyně žádala o zaslání nového standardu 
k opatření č. 24.2 Nemocnice dosud nový standard pro používání omezovacích prostředků 
nezaslala. Dovoluji si Vás proto požádat o zaslání nového standardu pro používání 
omezovacích prostředků, případně o vyjádření, kdy bude vypracován. Vaši odpověď 
očekávám do 30 dnů od obdržení tohoto dopisu. 

Co se týče návštěvy dětského oddělení psychiatrické kliniky FN Brno (vedená pod sp. zn. 
2/2019/NZ/MLU), z níž byla zpracována samostatná zpráva, tak čekám na vyjádření 
Ministerstva zdravotnictví, až mi bude vyjádření ministerstva doručeno, budu Vás 
informovat. 

S přátelským pozdravem 

 
 
 

Mgr. Monika Šimůnková v. r. 
zástupkyně veřejného ochránce práv 

(dopis je opatřen elektronickým podpisem) 

                                                        

1  Podle ustanovení § 2 odst. 4 zákona č. 349/1999 Sb., o veřejném ochránci práv, ve znění pozdějších předpisů. 

2  Znění opatření č. 24 je následující: „Přistupovat k jednorázovému podávání medikace za účelem zmírnění neklidu 
za použití síly nebo hrozby jako k používání omezovacího prostředku a dbát o to, aby každé farmakologické omezení 
bylo prokazatelně schváleno lékařem (průběžně).“ 


		2020-08-05T12:04:41+0000
	Not specified




